
Tanácsnoki javaslat a Zöld Híd Régió kft előterjesztés megvitatásához 
 
 

Tisztelt Képviselő Testület !      
 
Az előterjesztés alapján, amennyiben a Zöld Híd Kft. ajánlata kerül elfogadásra  akkor a 
mellékelt szerződés tervezet alapján kerül sor a hulladék kezelésére. 
 
A Zöld Híd Kft. fog minden hulladékkezeléssel járó problémát kezelni. Az önkormányzatnak, 
pontosabban a jegyzőnek lesznek feladatai esetleges nemfizetések esetén. 
 
A Zöld Híd kft ajánlatai szerint: 
  

- 60-80 literes tárolóedény alapján 360Ft/ürítés+Áfa/hét=450FtX53hét=23850Ft/év 
- 110-120literes tárolóedény alapján 430Ft/ürítés+Áfa/hét=548FtX53hét=28490Ft/év 
 

Ebben benne van a komplett hulladék kezelés, szállítás, ártalmatlanítás, évi egyszeri 
lomtalanítás, évi egyszeri zöld hulladék kezelés, számlázás, díjbeszedés. 
 
Amennyiben nem a Zöld Híd Kft-t bízza meg a testület akkor közbeszerzési eljárás kertében 
kell meghirdetni a hulladék szállítási szolgáltatás biztosítását. Addig az érvényben lévő 
megállapodás alapján az Uránusz Kft-nek kell biztosítania a szolgáltatást. 
 
A Határozati javaslatban szereplő B változatban Gáspár János ajánlata az csak a hulladék 
begyűjtésére, elszállítására, évi egyszeri lomtalanításra, évi egyszeri zöld hulladék begyűjtésre 
és évi egyszeri veszélyes hulladék kezelésre terjed ki. 
 
         - az ajánlata 120 literes tárolóedény alapján 100Ft/lakás/hét+ Áfa=125FtX53=6500Ft/év 
 
Ez az ajánlat nem tartalmazza a hulladék tonnánkénti befogadási értékét. Mivel más 
vállalkozó is csak a Nógrádmarcali hulladéklerakó helyre szállíthatja a hulladékot, ezért az  
Önkormányzatnak tervezni kell a hulladék befogadási díj költségeit is. 
  
Ez tonnánként: 15127Ft+Áfa= 18910 Ft/tonna 
 
Ez a Nógrádmarcali telep információi, illetve a hivatalban megtekintett mérési adatlapok  
alapján,  havonta eltérő mennyiségű hulladékot jelent. 
 
Ezért a  következő kérdéseket kell megvizsgálni és ennek alapján lehet javaslatokat 
megfogalmazni és dönteni: 
 
Eddig az önkormányzat az évi kommunális adó befizetéséből finanszírozta a hulladék 
szállítást és kezelést. 
 
A kommunális adó díja 8500Ft/év háztartásonként, ez eddig 8500000Ft bevételt jelentett az 
önkormányzatnak, ennyi is volt tervezve a költségvetésben. 
 
Azt kell megvizsgálni, hogy hetente hány tonna hulladékot kell elszállítani? Ebből kiderül, 
hogy mennyibe kerül ennek a mennyiségnek a befogadási díja? 
 



A mérési adatok alapján példaként kettő hónap adatait ismertetem: 
 - 2010. szeptember hónapban 46300kg hulladék került beszállításra,  
                      ez 46.3t X 18910Ft = 875533Ft. 

- 2010 november hónapban 43560kg hulladék került beszállításra, 
           Ez 43.56t X 18910Ft =823720Ft. 

 
Ezekhez hozzá kell számítani a temetői hulladék és a kihelyezett konténerben elhelyezett 
hulladék szállítás és befogadási költségeit is. A nyári hónapokban jelentősen több hulladék 
keletkezik. 
 
A hivatal pénzügyi adatai alapján, átlagban a havi hulladékbefogadási díj több mint egymillió 
forintba kerül. 
 
Heti egy tonna hulladék befogadási díja18910Ft,  mely éves viszonylatban 
18910FtX53=1002230Ft/év 
 
Ehhez kell hozzá adni az éves begyűjtési és beszállítási díjat, amely a B változat szerint. 
100Ft/lakás/hét+ÁfaX53=6625Ft/ év háztartásonként, ez 1000 háztartás alapján 
6625X1000=6625000Ft  
 
Heti egy tonna hulladék keletkezésével, elszállításával kezelésével kapcsolatosan az alábbi 
összeggel lehet számolni:  1002230Ft 
                                           6625000Ft 
                                         __________ 
                                           7627230Ft 
 
Mivel nem egy tonna hulladék keletkezik hetente, hanem a gyakorlati információk alapján 
ennek a többszöröse, ezért a befogadási díj összege is ez alapján növekszik.  
 
Ez a levezetés azt bizonyítja, hogy a jelenlegi kommunális adó mértéke nem fedezi a 
lakossági hulladékkezelés költségeit.  
 
A kommunális adó mértékét az önkormányzat az elmúlt években nem emelte, bár megtehette 
volna, mivel ennek is van törvényi maximuma.  
Figyelembe véve a kommunális adó jelenlegi mértékét,ha azt a duplájára emelnék abból sem 
tudná az önkormányzat a hulladék kezelés költségeit finanszírozni. Természetesen én a 
kommunális adó ilyen irányú emelését nem javaslom. 
 
Figyelembe véve az Önkormányzat 2011 évre tervezett feladatait, várható költségvetési 
helyzetét, ezért az eddigi módon nem tudja finanszírozni a hulladék szállítási feladatokat. 
 
A jelentkező plusz kiadásokat a lakosságnak kell vállalnia. 
 
Csak példaként említem a szomszédos településeket ahol már évek óta jelentősen többet 
fizetett a lakosság a hulladék kezeléséért: Nagyorosziban 2000Ft/ hó a szemét szállítási díj 
                                                                   Romhányban   26000Ft/év a szemét szállítási díj 
                                                                    ( 2010 évben ) 
 
Amennyiben a B változatban lévő vállalkozóval köt megállapodást az Önkormányzat és nem 
kerül módosításra a kommunális adó mértéke, abban az esetben csak a lakosságra lehet 



terhelni a különbséget és meg kell találni a lehetőséget ennek adminisztratív kezelésére is, 
amely plusz terhet ró a hivatalra, mert a vállalkozó ezeket nem vállalja föl. ( ilyen kérdések 
lehetnek: Ki szedi be a havi díjat? Hogyan? Kinek lesz ez a munkaköre? stb.)  
 
Figyelembe véve a jelenlegi helyzetet, azt javaslom a Tisztelt Képviselő Testületnek, hogy a 
legrövidebb időn belül írja ki a hulladék szállításra a közbeszerzést.  
 
Javaslom, hogy a PVB 2010. december 14-i ülésére a hivatal készítse el a közbeszerzési kiírás 
tervezetét. 
 
 
                  Rétság,      2010. december 13-n 
 
                                                                                   Jávorka János  
                                                                                       képviselő 
 
 
 
 
 
  


